
 
 

Zápis z jednání výboru Sekce klinické farmacie ČFS ČLS JEP 
 

17.10.2023, online 
 
Přítomni (abecedně): PharmDr. Martin Doseděl, Ph.D. (MD), doc. PharmDr. Daniela Fialová, Ph.D. 
(DF), Mgr. Jitka Gambacorta (JG), doc. PharmDr. Josef Malý, Ph.D. (JM), PharmDr. Aleš Mareček 
(AM), Mgr. Veronika Voděrková (VV), Mgr. Martin Vodička (MV) 
 
 
Projednávané body: 

1. Povinné praxe studentů 5. ročníku farmaceutických fakult na oddělení KF mimo lékárnu: 
MD a DF informovali o jednání představitelů farmaceutických fakult, České farmaceutické 
společnosti (ČFS), Sekce klinické farmacie (SKF) ČFS, Sekce nemocniční farmacie (SNF) ČFS, 
Sekce lékárenství ČFS, České odborné společnosti klinické farmacie a České lékárnické 
komory. Bylo sepsáno memorandum, které vyjadřuje souhlas zúčastněných s umožněním 
absolvováním části povinné praxe i na odděleních klinické farmacie mimo lékárnu. Děkan 
Faf UK bude iniciovat jednání s Ministerstvem zdravotnictví ČR o této změně. Není však 
zatím ochota otevírat zákon č.95/2004 Sb. 

2. Dokument Koncepce nemocniční farmacie (NF): po proběhlé diskuzi výbor odhlasoval 
následující postup:   
- budou sepsány připomínky k dokumentu ze strany SKF, návrh zformuluje DF a zašle 

členům výboru k připomínkám, finální verze bude vyvěšena na webu Sekce KF 
- MD zkontaktuje M. Hojného ohledně domluvy schůzky výborů SKF a NF (prozatím ze 

strany zástupců NF nebyla vůle se osobně sejít) 
- na příštím setkání výboru SKF bude diskutováno, zda a jakým způsobem bude 

stanovisko SKF ke koncepci NF prezentováno navenek (na jaká místa případně 
dokument proaktivně distribuovat)  

3. Symposium KF v Mikulově: JM představil výboru SKF předběžný program, zašle výboru 
seznam témat/přednášek, pro které zatím nejsou dojednáni přednášející. Členové výboru 
zašlou JM informaci, zda požadují rezervaci ubytování a provedou registraci na symposium. 

4. Diskuze nad pojmy klinicko-farmaceutická péče vs farmaceutická péče: DF upozornila, že 
je otevřen k připomínkám zákon o zdravotních službách, ke kterému zaslal výbor ČFS 
v srpnu stanovisko, které podporuje nahrazení pojmu klinicko-farmaceutická péče a 
lékárenská péče souhrnným názvem farmaceutická péče. Toto stanovisko nebylo 
diskutováno s výborem SKF ani nebylo předsedovi SKF zasláno. Výbor SKF se shodl, že je 
nutné podrobně v co nejbližším termínu zaujmout stanovisko výboru k této problematice a 
rozhodnout, zda zaslat případné připomínky na patřičná místa.  MD zašle návrhy termínů 
pro další jednání v příštím týdnu.  

 
 

Zápis vypracovala: J. Gambacorta 
Dne 19.10.2023 
 
Schválil Výbor SKF dne 21.11.2023 


